
 
 
 

 
Pararatsastuskomitean kokous 06/2024    MUISTIO 

Aika: 10.9.2024 klo 19–20.30 
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 
  Mia Honkavuori 

Tanja Sellman- Rauhamäki 
  Maritta Enqvist  

Riikka Pyykkö, Menestyvä pararatsastus -työryhmän edustaja 
  Salli Saarela, SRL sihteeri  
 
Poissa: Leena Niemistö   
  Marika Ylitolva  
  Jonna Aaltonen  
  Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja  
   
 
 
Käsiteltävät asiat 
 
1. Kokouksen avaus 

● Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Sallin 
● Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.11 

 
2. Edellisen 5/24 pöytäkirjan hyväksyminen 

● Päätös; hyväksytään pöytäkirja 
 

3. Koulutusasiat 
● Pararatsastuksen avustajakoulutus ilmoittautuminen auki. Ressu mainostaa vielä 

somessa. Riikka laittaa Hämeen alueelle tietoa. Eeva katsoo Esran kirjeeseen myös. 
Riikka ehdotti sovellettua avustajakoulutusta lievästi kehitysvammaisten henkilöiden 
kouluttamiseen pararatsastuksen avustajaksi. Maritta ottaa asian Pätkän kanssa 
puheeksi.  

 
4. Special Olympics- toiminta/ Maritta 

● Joukkue oli toukokuussa Tanskassa kisoissa ja toi 2 kultaa, 2 hopeaa ja 2 pronssia 
tuliaisiksi 

● Harjussa kilpailut syyskuun lopulla 
● Kylämäki tarjonnut mahdollisuutta SO-kisoihin ja mahdollisesti ensi vuonna kilpailut 

siellä 
 

5. Vammaisjärjestöt/ Leena 
● Ei kommentoitavaa 

 
6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 

● Leena luvannut syksyksi kysellä kilpailuja Porvoon Ratsutallilta. MAhdollisesti 
järjestettävä kilpailun on tasoltaan harjoituskilpailu. Ajankohdasta ei 
tietoa.Facebookryhmä yrittää kalastella myös uusia kisaajia. Harjoituskilpailut 
lainahevosilla mahdollisesti tulossa. 

● Yhdistetyt aluemestaruudet tulossa Esra, Häme, L-S ja Kaakko. Ensi vuonna voisi 
ajoissa rekrytoida aluemestaruuksia myös toiselle yhdistettyjen ryhmälle 
(Pohjanmaa, K-S, Itis, Pohjois-Suomi) 



 
 
● Suomenratsujen kuninkaallisissa harmillisesti taas vain kaksi ilmoittautunutta, jo 

toinen vuosi peräkkäin. Ressu oli 4 päivää paikalla komitean takissa, teki 
ruohonjuuritason valistustyötä, vastaili kysymyksiin ja lähetti oululaisen ratsastajan 
mukaan terveisiä parille suomenhevosilla ratsastavalle paralle Pohjoiseen, että 
tulevat kaikki yhdessä ensi vuonna paikalle :) 

 
7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat 

● Pyydetään Jonnaa selvittämään, voisiko Ypäjän kansalliseen saada mukaan 
paraluokka 

 
8. Tuomaritoiminta ja -koulutus 

● Ei kommentoitavaa 
 

9. Muut lajit (Askellaji, vikellys, valjakko jne.) 
● Askellajipuoli mennyt vahvasti eteenpäin. FEIF säännöt  ja luokitusohje työn alla 

tuomariryhmän kanssa yhteistyössä. Miia vahvasti mukana edm.ssa. 
Pararatsastaja Anette Korhonen menestynyt hienosti kauden 2024 askellaji- 
kilpailuissa. 

● Lajien koordinaatiokokous tulossa 26.9. 
 

10. Sääntöasiat 
● Joitain FEI:n sääntöehdotuksia tullut ensi vuodelle, jotka Eeva käy läpi 
● Nykyiset säännöt eivät vastaa FEI:n sääntöjen rakennetta, joten muutoksia 

rakenteeseen todennäköisesti tarpeen tehdä. 
● Lisäksi tarvitaan erillinen luokittelusääntö.  
● 2025 sääntömuutosehdotukset 15.9. auki liiton nettisivuilla 
 
11. Luokitteluasiat 
● Seuraava luokittelutilaisuus Ypäjällä 22.-23.11.2024. 
● Maritta selvittänyt Virtus-luokittelun prosessia. Henkilö tarvitsee lajiliiton puollon eli 

pyyntö komitealle, jonka jälkeen komitea ehdottaa Virtus-luokitteluun pääsyä 
Paralympiakomitealle/Kati Kauhaselle. Luokittelu kestää n. 3–6 kk ja maksaa 
muutaman satasen. Kun henkilö saanut Virtus-luokittelun, niin ei voi osallistua 
kotimaan SO-kisoihin. 

 
12. Materiaalit  
● Esite tehty ja painettu 400 kpl. Salli selvittää lopullisen hinnan. 
● Esitteet Ressulla säilytyksessä 
 
13. Seuraava kokous;  
● 17.10.2024 klo 19 Teams 

 
      14. Muut asiat 

● Ressu muistutti ensi vuoden viestintäsuunnitelman teosta komitean vuosikelloon  
● Pätkä Anttila on esittänyt, että tilataan apuvälinekassiin Double Neck Strap Extra 

Long Add. Hinta 27,32 €. Komitea päätti hankkia varusteen ja Salli tilaa.  
● Paralympiakomitean sivuilla VAMMAISratsastuksen termit korjattu. 
● Komitea pohtii lajiseminaarin sisältöä ja aikataulua. 
● Komitean kokoonpanossa puolet erovuoroisia tulevalle kaudelle. Salli selvittää 

komiteahaun aikataulun. 
 
17. Kokouksen päättäminen 
  

● Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.14. 


